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BALSZEMMEL

BÍZHAT BENNÜNK!

Sokáig gondolkodtunk, hogy mi legyen a Munkáspárt 
vezérgondolata a 2018-as választásokon. Ígérgessünk 
az embereknek? Több pénzt, jobb életet? Minden párt azt teszi. 
És ahogyan közeledünk jövő áprilishoz, annál komolytalanabbak 
az ígéretek.

Ígérjük azt, hogy holnapra megváltjuk a világot? Szívesen 
teremtenénk egy új világot, mert a mostani rossz, igazságtalan, 
beteg. Egy olyan világ, ahol a pénz dönt el mindent, csak annak 
lehet jó, akinek van pénze. A többségünknek pedig nincs. 
Szívesen mondanám, hogy jövő áprilistól új világ lesz. De 
tudjuk, hogy nem lesz. Legalábbis most még nem!

Ha történetesen győzne akármelyik ellenzéki párt, akkor sem 
lenne új világ.  Az ellenzék rendszerváltásról beszél, de valójában 
csak kormányt akar cserélni. Maradjon a tőke, a pénz világa, de 
most én akarom lenyúlni a nagyobb hasznot! A kormány nekem 
adjon kedvezményeket, én nyerjem el a pályázatokat, enyém 
legyem a média! Ez az összes ellenzéki párt programja.

Akkor hát mit mondjon a Munkáspárt? Mi legyen 
a vezérgondolat? A választ az élet adta. Az elmúlt években 
majdnem minden időközi választáson részt vettünk. Könnyebben 
gyűjtöttük össze az ajánlásokat, mint bármikor korábban. Ez azt 
jelenti, hogy ez emberek kezdenek bízni bennünk. 

Miért? Nos, azért, mert mi mindig azt mondtuk, amitől 
az ő életük lehet jobb. Mondtuk akkor is, ha nem szavazták 
ránk, mert tudtuk: igazunk van, jó a programunk! Nem voltunk 
hatalmon, ezért nem tudtuk megvalósítani azt, amit mondtunk. 
De nézzenek csak körül! Ennek ellenére sok minden megvalósul 
a Munkáspárt programjából. Legyen több a minimálbér! 
Az állam támogassa a családokat! A gyerekek kapják ingyen 
a tankönyveket! 

Megvalósult volna mindez akkor is, ha a Munkáspárt nem 
követeli? Ha nem azt fejezzük ki, amit milliók éreztek és 
akartak? Ha nem erősítjük fel az emberek hangját? Lehet, hogy 
igen, de valószínűbb, hogy nem. A kormányok nem buták. 
Figyelnek a társadalom hangjára. De csak akkor hallgatnak oda, 
csak akkor tesznek valamit, ha rákényszerülnek.

Az Orbán-kormány a nemzet közös felemelkedéséről beszél, 
ami jól hangzik. De vajon csökkentette-e volna a rezsit, emelte-e 
volna a béreket, ha Európa számos országában a dolgozó 
tömegek nem mentek volna az utcára, ha a magyar dolgozók 
nem akarták volna ugyanazt? Mi erőnkhöz mérten felerősítettük 
ezt a hangot.

Nos, akkor itt a Kánaán? Akárhogy is nézzük, kedves 
olvasóim, még nem vagyunk  ott. Mert ugye Petőfi  szerint akkor 
érkezünk oda, ha „a bőség kosarából mindenki egyaránt vehet”. 
Nemzetünk költője igencsak két lábbal járhatott a földön, mivel 
nem vette be a forradalmi dumákat. Ugyanis lehet papolni 
egyenlőségről, testvériségről, szabadságról, de  végül is minden 
attól függ, hogy abból a bizonyos kosárból kinek mennyi jut.

Manapság beszélhetünk nemzetről, Soros-tervről, nemzeti 
identitásunk védelméről és sok minden másról, de ettől a többség 
nem fog többet kapni az ország kosarából. Eddig a kormány 
adott, mert adhatott. Volt miből. Minden ellenkező híresztelés 
ellenére igenis, fejlődünk, az ország halad előre. Persze tudjuk, 
hogy a száguldásnak indult magyar ipar valójában német és 
amerikai, ja meg, hogy sok minden EU-pénzekből épül. 

A kormány adhatott, mert volt bátorsága korlátozni 
a bankokat, a nagyvállalatokat. Volt ereje meggyőzni őket, hogy 
jobb most lemondani a haszon egy részéről, mintsem, hogy 
holnap a néptömegek még többet követeljenek az utcán.

Az elmúlt évek lehetőségei azonban szűkülnek. Ha többet 
akarunk adni az embereknek, valakitől el kell venni. Adni 
a népnek, elvenni a milliárdosoktól! Ez a Munkáspárt programja. 
Adjunk az embereknek 200 ezer forintos minimálbért! Adjunk 
100 ezer forintos minimálnyugdíjat! 65 év felett az emberek 
kapják ingyenesen a gyógyszert! Az állam biztosítsa az első 
munkahelyet! Költsünk kétszer annyit az egészségügyre és 
az oktatásra, mert végül is ez is az embereké!

De ehhez el kell venni! Aki többet keres, fi zessen több 
személyi jövedelemadót! A minimáljövedelmek adómentesek 
legyenek! Vezessünk be bérplafont! Mindez kell, de kevés! Nem 
elég a jövedelmet megadóztatni, a vagyont is meg kell adóztatni. 
Még pedig a nagy vagyonokat, a milliárdosok vagyonát! Legyen 
egyszeri 45 százalékos vagyonadó!

Ezt nem fogja sem a Fidesz megtenni, sem az ellenzék, ha 
valamilyen csoda folytán győzne. Egyikük programjában sem 
szerepel. S nem véletlenül! Ez már húsba vág! A milliárdosok 
húsába. Ehhez önmagában egyetlen kormánynak sem lesz ereje 
és bátorsága.

A Munkáspárt kell hozzá. Az kell, hogy követeljük az utcán 
és a parlamentben. Az kell, hogy a politika erejével támogassuk 
mindazokat, akik a következő években harcolni fognak. Harcolni 
fognak, mert egyre többen ismerik fel, hogy harcolniuk kell, 
úgy ahogyan elkezdték minap a Tesco dolgozói. Mi mellettük 
leszünk. A Munkáspártban bízhatnak.
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HÍREK 
A VILÁGBÓL

ITT A T90 HARCKOCSI POTOM 550 MILLIÓ 
FORINTÉRT
Az orosz hadiipar elkészítette a T90-es harckocsi legújabb 
változatát. A harckocsit a Zapad 2017 hadgyakorlaton ki is 
próbálták. (https://www.armyrecognition.com)

A NATO fegyverkezési hajszájára Oroszország is válaszol. Új 
fegyverek, új eszközök jelennek meg. A fegyverkezési hajsza 
növeli a háború veszélyét.

A TŐKÉS VÁLLALKOZÓ MINDENT ELVESZ TŐLED
Dacia Renault több ezer dolgozója tüntetett Mioveni utcáin 
november 7-én. Az ellen tiltakoztak, hogy a kormány 
a szolidaritási hozzájárulást ezentúl a dolgozókkal akarja 
megfi zettetni, és nem a tőkés vállalkozóval. (http://www.
romania-actualitati.ro)

A tőkés vállalkozó mindent elvesz tőled, és a kormány segíti. 
Az a tiéd, amiért megküzdesz. A román dolgozók már kezdik 
érteni. Romániában már tüntetnek.

A TŐKE URALMA SZÜLI A SZEPARATIZMUST
A katalán törekvések erősíthetik Európában a szeparatizmust. – 
nyilatkozta Tóth Norbert nemzetközi jogász. (mti.hu)

Az Európai Unió válságban van. Az európai tőke lemaradt 
a versenyben a világ más tőkéseivel szemben. A gazdagok 
nem akarnak osztozni a szegényebbekkel. A nagy országok 
uralkodni akarnak a kisebbek felett. Egyes országok azzal 
válaszolnak, hogy saját maguk akarnak megoldani mindent. Ez 
szüli a nacionalizmust. Más kisebb egységek egyedi előnyeiket 
kihasználva önálló állami létet akarnak. Ez a szeparatizmus. 
Egyik sem megoldás. Európa népeinek a válság okozóját, a tőke 
uralmát kell legyőzniük. Amíg ez nem történik meg, válság 
válságot fog követni és a vesztesek mindig a népek lesznek.

OROSZORSZÁG BÉKÜLNI AKAR, 
AZ USA NEM AKAR
Oroszország kész új fejezetet nyitni az Egyesült Államokhoz 
fűződő kapcsolatában, és baráti viszonyt ápolni vele, de 
rendezni kell a biztonságot érintő régi problémákat, amelyek 
elsősorban a stratégiai támadófegyverek csökkentéséről és 
korlátozásáról szóló egyezményekre, illetve a közepes és kis 
hatótávolságú rakétákra vonatkoznak – jelentette ki Vlagyimir 
Putyin szombaton a vietnami Danangban. (http://www.hirek.
sk/kulfold/20171111152459/Oroszorszag-kesz-uj-fejezetet-
nyitni-az-Egyesult-Allamokhoz-fuzodo-kapcsolataban.html)

A jelenlegi amerikai kormányzat fő ellenségnek Oroszországot 
tekinti. Úgy vélik, hogy Putyin a fő akadálya annak, hogy 
Oroszország nem úgy táncol, ahogyan az USA akarja. Ezért 
növelik a katonai kiadásokat, a katonai nyomást Oroszországra, 
megkísérlik elszigetelni a világban, és szembe állítani Putyint 
az orosz emberekkel. A trükk ismert, de aligha jön be.
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NÁLUNK
TÖRTÉNT

FEGYVERKEZÉS HELYETT SEMLEGES 
MAGYARORSZÁGOT!
Végéhez közeledik a Többnemzeti Szárazföldi Kötelék 
(Multinational Land Force − MLF) Clever Ferret 2017 elnevezésű 
gyakorlata a Bakonyban. A kiképzés ezen szakaszában 
az olasz, magyar és szlovén katonák alkotta közös alegységek 
már összehangolt harcászati feladatokat hajtanak végre. 
(http://www.honvedelem.hu)

Magyarország területén szinte folyamatosan vannak idegen 
katonák. Magyarországot nem fenyegeti az a veszély, hogy 
megtámadnak bennünket, mégis egyre többet vállal az ország 
a NATO kötelezettségekből. Semleges Magyarországot akarunk!

A MAGYAR PARASZT HELYETT A MIGRÁNSOKAT 
PÉNZELJÜK?
Most szivárgott ki az a közleménytervezet, amelyben az Európai 
Bizottság (EB) a 2020 utáni KAP legfontosabb paramétereit 
rögzíti. Ebben az EB külön fejezetet szán a migránskérdésnek, 
és kifejti, hogy a mezőgazdasági idénymunkák uniós 
támogatásaiból, illetve a vidékfejlesztési kasszából forrásokat 
kellene biztosítani a migránsválság megoldására. Az EB 
november 29-én véglegesíti és önti hivatalos formába 
a közleménytervezetet. (https://www.agrarszektor.hu)

Megáll az ember esze! Az EU a mezőgazdaságra szánt pénzekből 
migránsokat akar támogatni. Nekünk magyar mezőgazdaság 
kell, és a magyar parasztot kell támogatni, nem a migránsokat!

EMELKEDNEK AZ ÁRAK
Az élelmiszerek ára 3,3%-kal emelkedett, ezen belül 
a vaj, vajkrém 17,3, a sajt 8,1, a sertéshús 6,4, a kenyér 6,0, 
a kávé 5,6, a párizsi, kolbász 5,3, a tojás 4,6%-kal drágult. 
A baromfi hús ára 12,8%-kal csökkent. A legnagyobb mértékben, 
átlagosan 6,8%-kal a szeszes italok, dohányáruk drágultak. 
A szolgáltatások ára 1,6, a háztartási energiáé 1,3, ez utóbbin 
belül a tűzifáé 11,6%-kal magasabb lett, míg az elektromos 
energia, vezetékes gáz és távfűtés ára nem változott. Az egyéb 
cikkek (gyógyszerek, járműüzemanyagok, illetve lakással, 
háztartással és testápolással kapcsolatos, valamint kulturális 
cikkek) ára átlagosan 0,8, ezen belül a járműüzemanyagoké 
1,3%-kal emelkedett. A ruházkodási cikkekért 0,3, a tar-
tós fogyasztási cikkekért 0,1%-kal kellett többet fi zetni. 
(http://www.ksh.hu/docs/hun/xftp/gyor/far/far1710.html)

Az árak emelkedését valamennyien tapasztaljuk. Különösen 
rossz, ha olyan alapvető dolgokról van szó, mint a kenyér vagy 
sertéshús, vagy éppenséggel a tojás. A magasabb fi zetéseket 
a tőke előbb vagy utóbb lefölözi, azaz amit adott az egyik 
kezével, azt elveszi a másikkal.

ÜLÉSEZETT A VASAS NŐBIZOTTSÁGA
A hét elején ülésezett a Vasas Nőbizottsága, ahol a jelenlévők 
értékelték a bizottság 2017. évi munkáját, megbeszélték 
a MaSZSZ XVII. Munkavállaló Nők Konferenciáján 
elhangzottakat és konzultációt folytattak a munkahelyi 
zaklatásról, ötleteltek karácsonyi közös akciók témájában. 
A tisztségviselők tájékoztatást adtak az egyes munkáltatóknál 
lévő bér-, foglalkoztatási helyzetről. A rendezvény vendége volt 
a Vasas két alelnöke is, akik beszámoltak a képzési helyzetről, 
pályázatokról, folyó és tervezett akciókról. Az ülés végén 
a Nőbizottság néhány tagja kilátogatott a Fiumei úti temetőbe 
és megkoszorúzták elődeik Szabó Piroska és Koltói Anna 
sírját. (https://vasasok.hu/index.php/HU/sliders/792-ulesezett-
a-vasas-nobizottsaga-2)

Örömmel adunk hírt a Vasas Nőbizottságának akciójáról. 
Bárcsak mindenki így őrizné a magyar munkásmozgalom 
hőseinek emlékét! Gratulálunk és sok sikert!
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   EZ TÖRTÉNT    EZ TÖRTÉNT 
A MUNKÁSPÁRTBAN

A Heves megyei Váraszón a település eddigi független 
alpolgármestere nyerte a vasárnap tartott időközi polgármester-
választást. A munkáspárti jelölt, Telek László a szavazatok 1,2 
százalékát kapta. 

A Munkáspárt jelentős erőfeszítéseket tesz, hogy minél többen 
ismerjék meg a pártot Heves megyében is. Ennek része volt 
a mostani választási részvétel is. Fontos eredményt értünk el 
egy eddig járatlan területen. Köszönet a párt helyi szervezetének 
és jelöltünknek.

A H i Vá ó l ülé ddi i fü l

VÁRASZÓ: 

JÓ EREDMÉNYT ÉRTÜNK EL

Cseh- és Morvaország Kommunista Pártjának prágai szervezete 
az idén is megrendezte hagyományos elméleti konferenciáját. 
Az idei rendezvénynek különleges aktualitást adott az, hogy 
a közelmúltban ünnepeltük a Nagy Október 100. évfordulóját. 

A rendezvény fő szónoka Josef Skala, a cseh párt alelnöke volt. 
13 külföldi delegáció volt jelen. A vendégek közül elsőként 
Thürmer Gyula, a Munkáspárt elnöke szólt hozzá.

Morvaország Kommunista Pártjának prágai szer

PRÁGA: 

KÖZÖS ÚTKERESÉS

A Munkáspárt Miskolc pártszervezet aktivistái Fülöp József 
Istvánné vezetésével a Borsod megye 2. OEVK-hez tartozó 
négy községben Varbón, Parasznyán, Radostyánon, és 
Sajólászlófalván népszerűsítették a Munkáspártot. Az akcióban 
részt vett Bencsik Mihály, a párt alelnöke is.

Munkáspárt Miskolc pártszervezet aktivistái Fülöp József

BORSOD: NÉGY KÖZSÉGES 

KITELEPÜLÉS

ÚJBUDA: A MUNKÁSPÁRTRA 

AKARNAK SZAVAZNI

Az újbudai pártszervezetünk a Bikás-park 4-es Metro 
kijáratánál kampányolt. Egy aláíró házaspár elmondta, hogy 
a kerületi segély kiosztó helyeken lévő emberek már 
kiábrándulva minden létező parlamenti párt ígérgetéseiből, 
kifejezetten várják az elkövetkező választás időpontját, annak 
érdekében, hogy a Munkáspártra szavazhassanak. Úgy legyen!
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KUBÁBAN A MAGYAR KÜLÜGYMINISZTER – 
MEHETETT VOLNA ELŐBB IS!

A kubai gazdaság modernizációja nagyon komoly lehetőséget 
nyújt a magyar vállalatok számára, hogy az egyre inkább 
kinyíló piacon megvessék a lábukat és aztán profi tra tegyenek 
szert – mondta az MTI-nek Szijjártó Péter külgazdasági és 
külügyminiszter, aki november 8-9-én kétnapos látogatást tett 
Kubában. 

A magyar miniszter látogatása a magyar-kubai kapcsolatok 
kiemelkedő eseménye. Jó dolog, hogy a magyar miniszter 
elment Kubába. A Munkáspárt évek óta szorgalmazza, hogy 
rendezzék a viszonyt Kubával. Jó dolog az is, hogy a miniszter 
a gazdaságról beszél, és nem akarja rendszerváltásra tanítani 
a kubaiakat. A rossz hír az, hogy mehetett volna előbb is. Mások 
már ott voltak. Ha előbb nyit Magyarország kormánya Kuba 
irányába, több lehetőségünk lett volna.

A magyar kormányok a rendszerváltás óta ellenséges 
magatartást tanúsítottak Kuba iránt. Nyilvánvaló volt, 
hogy a magyar kormányok nem rokonszenveztek a kubai 
szocializmussal, Kubában is rendszerváltást akartak, és 
feltehetően akarnak ma is. Az Orbán-kormány nyíltan is 
a Miamiban amerikai pénzen működő kubai ellenzék mellé 
álltak, amit természetesen Kubában is észrevettek. 

A Munkáspárt elnöke az elmúlt évtizedekben háromszor járt 
Kubában és találkozott Fidel Castrótól kezdve számos kubai 
vezetővel. A Munkáspárt több alkalommal segédkezett üzleti 
kapcsolatok kialakításában. Az első perctől kezdve nyilvánvaló 
volt ugyanis, hogy a magyar gazdaságnak lehetnek lehetőségei 
Kubában. 

Az 1990-es években Kubában még Ikarus-buszok jártak, és súlyos 
gondokkal küszködtek az alkatrészellátásban. Lett volna lehetőség 
szállítani, de nem jött össze. A kubai fél komoly együttműködést 
kínált a könnyűipar területén, nem éltünk vele. A Munkáspárt 
vonalán kiutazó üzletember-küldöttség megismerkedett a kubai 
idegenforgalom helyzetével és a fejlesztésre vonatkozó kormányzati 
elképzelésekkel. Millió lehetőség kínálkozott az együttműködésre, 
de semmi sem lett belőle.

A magyarázat általában mindig az volt, hogy a kubai fél nem 
tud fi zetni, sőt még a szocializmus idejéből maradt jelentős 
kubai adósság. Előbb fi zessen Kuba, aztán meglátjuk! Ez volt 
a magyar állam és a magyar vállalkozói szféra hozzáállása. 

A Munkáspárt számos alkalommal felhívta a fi gyelmet 
arra, hogy más országok, melyek nem kevésbé tőkés országok, 
mint Magyarország, ezeket a „gondokat” már megoldották. 
Az egykori kubai adósságra két megoldás is volt. Oroszország 
például egyszerűen leírta. Volt, most már nincs, lehet kereskedni. 
Más országok vagy cégek azt mondták: induljon a kereskedelem, 
a gazdasági együttműködés, a kubai adósságot betudjuk Kuba 
részesedésébe. Valamit vesztünk, de mindenkinél előbb ott 
vagyunk a kubai piacon.

A Munkáspárt ezt az utat javasolta több magyar cégnek 
is, de a cégeknek részben nem volt elég pénzük, és főleg nem 
kaptak politikai bátorítást a magyar kormányoktól. Hogy mi 
a következménye? Nos, Havannában már nem magyar buszok 
járnak, hanem kínai, német és más buszok. A szállodákat nem 
magyarok üzemeltetik, hanem spanyolok és mások. Az egyre 
gazdagodó kubai áruházakban nem magyar áru van, hanem kínai, 
orosz, és még ki tudja mi. És ez csak néhány a sok példa közül.

A magyar kormányok elmulasztották ezeket a lehetőségeket. 
Nem kivétel az Orbán-kormány sem. Fico szlovák miniszterelnök 
már Raul Castróval tárgyalt Havannában, amikor mi külügyi 
államtitkári szinten próbálkoztunk. A kormány Kohut Balázst 
csak 2017 júniusában nevezte „az egyes Karib-térségbeli 
kiemelt külgazdasági intézkedések összehangolásáért és 
a magyarországi tudástranszfer elősegítéséért felelős miniszteri 
biztossá”. Csak az idén júniusban!

A Mandiner az idén júniusban megkérdezte a miniszteri 
biztost, hogy rendelkezik-e a szükséges szakmai ismeretekkel. 
Idézzük válaszát: „Megvannak a szakdiplomatáink a KKM-ben, 
ehhez a munkához nekem elsősorban a magyar közigazgatást 
kell ismernem.” Ez jól hangzik, de a dolog nem ilyen egyszerű. 
A külügy a latin-amerikai térségre olyan embereket csoportosított 
át, akik tudtak spanyolul, és jórészt Spanyolországban 
dolgoztak. Igaz, hogy Kubában is spanyolul beszélnek, de Kuba 
nem Spanyolország, sőt egész Latin-Amerika nem az.

De mit mondott még a miniszteri biztos úr? „A térségben 
tavasszal jártam először, de úgy éreztem, hogy Kuba 
bizonyos értelemben nagyon más, mint a többi latin-amerikai 
ország. Nyilván a politikai berendezkedésnek köszönhetően 
üzemszerűen és kiszámíthatóan működik, a térségben 
referenciajelleggel bír. A gyerekek reggel 8-kor fehér ingben 
mennek iskolába, nincsen sziesztaidő, sok a diplomás, mindenki 
szívesen dolgozna, csak éppen nincs elég munka, egyelőre 
nincsen pénz a gazdaságban. Erről szól Magyarország szerepe, 
a legjobb szakembereinket kell odavinnünk, hogy átadjuk 
tapasztalatainkat Kubának azokban az ágazatokban, ahol esetleg 
30 éves technológiai elmaradásban vannak.” – mondta Kohut úr. 

Nem szeretnénk kommentálni. Bár tegyük hozzá: 
a kilencvenes évek elején Jeszenszky Géza, az Antall-kormány 
külügyminisztere is azt nyilatkozta első kínai útja után, hogy 
Kína nagy ország. Aztán ha nehezen is, de a magyar politika 
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eljutott a mai keleti nyitásig. A déli nyitás megindult, de itt még 
nagyon sokat kell tenni.

Nos, Szijjártó Péter ellátogatott Kubába. Nem kapkodta el. 
Igaz, 2015-ben már találkozott a kubai partnerével, de csak 
Brüsszelben. Mos is megvárták, amíg november 1-jén életbe lép 
a Kuba és az Európai Unió közötti együttműködési megállapodás. 
Ezzel nincs semmi gond, legfeljebb az, hogy már nem vagyunk 
olyan nagyon érdekesek Kubának. A kubai piacon addig 
számíthattunk volna extra előnyökre, amíg mások nem mentek 
oda. Most már egy vagyunk a sok között. A magyar-kubai 
kereskedelem 2 millió eurót tesz ki, ami gyakorlatilag semmi.

2016-ban Kuba az EU külkereskedelmének 0,1 százalékát 
tette ki, mintegy 2,5 milliárd eurót. A növekedés üteme azonban 
évente 4 százalék volt. Kuba külkereskedelmében az EU 28 

országa 31,5 százalékot foglal el, Kína egyedül 29,2 százalékkal 
részesedik.

A magyar fél kifejezetten gazdasági jelleget adott 
a látogatásnak. A magyar miniszter Bus Szilvesztert, a déli 
nyitásért felelős külügyi államtitkár-helyettest vitte magával, 
továbbá az imént említett Kohut Balázst. Jelen volt Drexler 
András havannai magyar nagykövet, illetve Jákli Gergely, 
az Eximbank vezérigazgatói kabinetjének igazgatója.

A kubai fél mérsékelten ugyan, de politizált a látogatással. 
A fogadtatás szintje átlagos volt, nem kezelték Magyarországot 
kiemelten. Bruno Rodríguez külügyminiszteren kívül Szijjártó 
Péter találkozhatott több más személyiséggel is. Szijjártó Pétert 
fogadta Ulises Rosales del Toro miniszterelnök-helyettes és Ana 
Maria Mari Machado, a kubai nemzetgyűlés alelnöke. Vagyis, 
legfelsőbb szinten nem volt találkozó.

A kubai politikusok pozitívan értékelték, hogy Magyarország 
kedvezően áll hozzá a Kuba és az Európai Unió közötti 
kapcsolatok fejlesztéséhez. A kubai külügyminiszter köszönetet 
mondott azért, hogy Magyarország az ENSZ-ben nem szavazta 
meg a Kuba elleni blokádot. Ez valóban jó dolog, de tény, hogy 
az USA erőlteti évről évre napirendre a kérdést, de már csak 
két ország szavazza meg a Kuba elleni embargót, maga 
az Egyesült Államok és Izrael. 

Az MTI híre szerint a magyar miniszter találkozott Jaime 
Ortega bíborossal, a kubai katolikusok vezetőjével, de erről 
egyelőre sehol sem jelent meg beszámoló.

Szijjártónak bemutatták Alicia Corredera asszonyt, a Kubai 
Köztársaság új magyarországi nagykövetét, aki a közeljövőben 
érkezik állomáshelyére.

KÖSZÖNJÜK, NAGYKÖVET ELVTÁRS!
Julio César Cancio Ferrer, a Kubai Köztársaság magyarországi 
nagykövete 2013. január 22-én tett bemutatkozó látogatást 
a Munkáspárt székházában. Négy esztendő elteltével most 
végleg hazautazik. November 13-án a kubai nagykövetségen 
a budapesti diplomáciai testület számos tagja, ismerősei 
és barátai búcsúztatták, köztük a 
Munkáspárt elnöke is.

Tapasztalt diplomatát ismertünk 
személyében, aki több mint ötven évet 
töltött diplomáciai szolgálatban. Öt évtized 
alatt megtanultam, hogy a diplomáciához 
kitartás és türelem kell. A dolgok beérnek, 
csak dolgozni kell érte. Julio César Cancio 
Ferrer munkája meghozta gyümölcsét. Sok 
feszültséggel teli esztendő után a magyar 
külügyminiszter ellátogatott Kubába.

Julio César Cancio Ferrer nem csak 
kormányát képviselte nálunk. A Kubai 
Kommunista Párt politikáját, a kubai 
forradalom szellemiségét hozta el Budapestre. 
Biztatta mindazokat, akik hisznek egy jobb 
és emberibb társadalomban, hogy Kuba 
népe kitart a szocializmus és a függetlenség 
ügye mellett. Budapesti missziója idején 
a kubai párt- és állam vezetői fogadták 
Havannában a Munkáspárt küldöttségét.

S  P   A  M  M  M , 
   

A diplomáciához, ha jól akarjuk csinálni, az kell, ami minden más 
emberi cselekedethez kell: szeretet. – mondta a nagyköveti búcsú 
beszédében. Szeretni saját népünket, szeretni eszméinket, mindazt, 
amiben hiszünk, szeretni és tisztelni más országok népeit.

Köszönjük, Nagykövet Elvtárs, és jó egészséget!

K   
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DEMOKRATIKUS-E AZ EURÓPAI DEMOKRÁCIA?
A Jobbik európai polgári kezdeményezést tett arra, hogy az EU-
ban azonos munkáért mindenütt azonos bért fi zessenek. Hét 
országból támogatták szervezetek, így minden feltétel adott volt 
ahhoz, hogy az Európai Bizottság engedélyezze. Most egy év 
alatt egy millió érvényes aláírást kell gyűjteniük.

A Jobbik ezt a kezdeményezést fontos eszköznek tekintette 
választási kampányában. A számításuk eddig nem jött be. Sem 
a szakszervezetek, sem az emberek nem lelkesedtek az ötletért. 
Könnyen átlátható volt a szándék: manipulálni az embereket, 
egy jól hangzó ötlettel megszédíteni a választókat.

A Jobbik aláírásgyűjtése még nem fejeződött be, és a téma 
a választási kampányban is elő fog kerülni, ezért nem árt, ha egy 
kicsit többet tudunk erről a bizonyos polgári kezdeményezésről.

EDDIG HÁROM KEZDEMÉNYEZÉS VOLT

Az Európai Unióban a részvételi demokrácia fontos eszköze 
az európai polgári kezdeményezés, amely lehetővé teszi, hogy 
a tagállamok legalább egynegyedéből kikerülő egymillió uniós 
polgár felszólíthassa a Bizottságot arra, hogy egy jogalkotási 
aktusra irányuló javaslatot nyújtson be az uniós szerződések 
végrehajtására. Az európai polgári kezdeményezésre vonatkozó 
rendelkezéseket és feltételeket megállapító 211/2011/EU rendelet 
alkalmazásának kezdete óta három kezdeményezést nyújtották 
be sikeresen a Bizottsághoz.

MENNYIRE DEMOKRATIKUS A DEMOKRÁCIA?

Mivel egy ilyen nagyságrendű kezdeményezéshez valamilyen 
minimális szervezeti struktúrára van szükség, a polgári 
kezdeményezéshez vezető út első lépéseként egy szervező 
bizottságot – ún. polgári bizottságot – kell felállítani. 
A bizottságot legalább hét olyan személynek kell alkotnia, akik 
legalább hét különböző tagállamban rendelkeznek lakóhellyel 
(de akik nem feltétlenül különböző állampolgárságúak), és 

elérték az európai parlamenti választásokon való részvételre 
jogosító életkort. A bizottság munkájában részt vehetnek 
európai parlamenti képviselők is, de nem lehet őket beszámítani 
azok közé az állampolgárok közé, akik egy ilyen bizottság 
megalakításához minimálisan szükségesek. A bizottság 
kijelöl egy képviselőt és egy helyettest, akik az adott polgári 
kezdeményezés során kapcsolattartó szerepet töltenek be.

Ezután jön nyilvántartásba vétel. A támogató nyilatkozatok 
polgároktól történő összegyűjtését megelőzően a bizottságnak 
az Európai Bizottsággal kell nyilvántartásba vetetnie a 

kezdeményezést. A benyújtott anyagnak tartalmaznia 
kell a kezdeményezés címét, témáját és rövid leírását, 
valamint a jogi fellépéshez fi gyelembe vett jogalapot, illetve 
a bizottság tagjaival, a javasolt kezdeményezés támogatási 
és fi nanszírozási forrásaival kapcsolatos összes információt. 
A szervezők részletesebb információkat és egyéb anyagokat – 
például jogalkotási dokumentumtervezetet – is benyújthatnak 
mellékletben.

A Bizottságnak két hónapon belül kell meghoznia a javasolt 
kezdeményezés nyilvántartásba vételéről szóló határozatot. 
A nyilvántartásba vételre nem kerül sor, ha az eljárási 
szabályokat nem tartották be, vagy ha a kezdeményezés témája 
a Bizottság azon hatáskörén kívül esik, hogy a szerződések 
végrehajtásához jogi aktusra irányuló javaslattervezetet nyújtson 
be. A nyilvántartásba vétel elutasításának oka lehet még, ha 
a kezdeményezés nyilvánvalóan visszaélésszerű, komolytalan 
vagy zaklató jellegű, illetve ellentétes az Uniónak az EUSZ 2. 
cikkében foglalt értékeivel. A Bizottság határozata ellen bírósági 
vagy peren kívüli jogorvoslat kérhető. A nyilvántartásba vett 
kezdeményezéseket a Bizottság honlapján teszik közzé.

A szervezők a kezdeményezés nyilvántartásba vételét 
követően megkezdhetik a támogató nyilatkozatok gyűjtését, 
amire 12 hónap áll rendelkezésükre. A nyilatkozatokat papíron 
vagy elektronikus úton is össze lehet gyűjteni. Amennyiben 
a nyilatkozatok gyűjtése elektronikus úton történik, előbb 
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a tagállamok illetékes hatóságai hitelesítik az online gyűjtési 
rendszert. Függetlenül attól, hogy a támogató nyilatkozatok 
gyűjtése papíron vagy elektronikus formában történik-e, 
ellenőrzéskor mindkét gyűjtési forma esetében azonosak 
az adatokra vonatkozó követelmények. Kilenc tagállam nem 
kér személyi azonosító okmányt vagy számot az európai 
polgári kezdeményezés támogatóitól. Az összes többi tagország 
azonban megköveteli ezt.

Ahhoz, hogy az európai polgári kezdeményezést a Bizottság 
fi gyelembe vegye, 12 hónapon belül egymillió támogató 
nyilatkozatot kell összegyűjteni. Továbbá annak érdekében, 
hogy egy kezdeményezés egy adott tagállamban támogatásra 
jogosult legyen, az aláírók számának a tagállamban el kell érnie 
a tagállam által megválasztott európai parlamenti képviselők 
számának legalább 750-szeresét. Így az aláírt támogató 
nyilatkozatok minimális száma az Európai Parlament képviselői 
helyeinek tagállamok közötti elosztását is meghatározó, 
csökkenő arányossági rendszer szerint kerül meghatározásra.

A szervezők azt követően, hogy megfelelő számú 
tagállamban összegyűjtötték a szükséges számú támogató 
nyilatkozatot, a támogató nyilatkozatokat 
azon hatáskörrel rendelkező nemzeti 
hatóságoknak nyújtják be, amelyek 
feladata a tag-államoktól kapott 
információk alapján a Bizottság által 
összesített támogató nyilatkozatok 
hitelesítése. 

A szervezőknek ekkor kell 
benyújtaniuk a nemzeti hatóságoktól 
származó, a támogató nyilatkozatokra 
vonatkozó igazolásokat. Az alapelv 
az, hogy az 500 eurót meghaladó 
támogatásokat be kell jelenteni. 
Ennek fényében különösen furcsa, 
hogy ugyanazok az európai szervek, 
amelyek az igen csekély 500 eurós 
szintet előírják, bírálják a magyar 
kormányt azért a törvényért, mely szerint 
a civilszervezeteknek be kell jelenteni, 
ha évente 7,2 millió forintnál több 
támogatást kapnak külföldről.

MENNYIT ÉR AZ EURÓPAI 
DEMOKRÁCIA?

Több szervezet próbálkozott az európai 
polgári kezdeményezéshez hasonló 
kezdeményezések indításával még azt 
megelőzően, hogy az eszközt jogilag 
elfogadták volna és az eljárás részleteit 
kidolgozták volna. A Fogyatékkal Élők 
Európai Fóruma volt 2007-ben az egyik 
első ilyen kísérleti kezdeményezés 
elindítója; állításuk szerint sikerült 
1,2 millió aláírást összegyűjteniük. 
A Greenpeace az európai polgári 
kezdeményezésről szóló rendelet 2010-
ben történt elfogadását követően, de 
még annak hatályba lépését megelőzően 
1 millió aláírást gyűjtött össze 
a géntechnológiával módosított növények 

termesztésére vonatkozó moratóriummal kapcsolatosan. Európai 
polgári kezdeményezésnek azonban egyik kezdeményezés sem 
tekinthető.

2012. április 1. óta több mint 47 európai polgári 
kezdeményezést indítottak útjára. Ezekből 19 kezdeményezés 
nyilvántartásba vételét elutasították elsősorban azon az alapon, 
hogy a Bizottság hatáskörén kívül esnek, 14 kezdeményezést 
pedig szervezőik vontak vissza. Jelenleg nyolc kezdeményezés 
van bejegyezve, mind az aláírásgyűjtés fázisában vannak. 

***

Az EU-ban lehet bizonyos reformokat végrehajtani, de 
a lényegét nem lehet megváltoztatni. Az EU nem a népek, 
a dolgozók jólétét szolgáló intézmény, hanem a tőke érdekeit 
európai méretekben érvényesítő szervezet. 

A tőke, a munkaerő, az áru szabad áramlásának elve pont azt 
segíti, hogy a tőke mindig a lehető legnagyobb profi tot érje el. 
Másrészt, az EU a német és a francia tőke intézménye, amely 
érvényesíti az ő érdekeiket a többi tőkés országgal szemben.

E  P  - A  
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A Szabadság a Munkáspárt központjában és alapszervezeteinél megrendelhető.

MAGYARORSZÁG

NEM FÉRSZ EL OTTHON A RÉGI KÖNYVEIDTŐL?
Szívesen fogadjuk a Munkáspárt központjába azokat a könyveidet, melyeket örömmel adnál másoknak. Juttasd el a pártközpontba. 
Mi katalogizáljuk és hozzáférhetővé tesszük mások számára, jelképes adományért cserébe. Korábbi jó kezdeményezést 
szeretnénk folytatni. 

Segíts másokat 
hozzá a tudáshoz, 
segítsd a pártot 
a könyvekért adott 
adományoddal.

Kevés olyan dolog van ma hazánkban, amiről az emberek 
világnézeti különbségeiktől függetlenül egyet tudnak érteni. 
Az egyik ilyen dolog az, hogy a Magyar Államvasutak 
borzalmas állapotban van, rossz, koszos, pontatlan, borzalmas, 
és drága! De mégis, mennyire drága? 

Természetesen sok dolog függ a távolságtól, és a színvonaltól. 
Szolnokról Budapestre eljutni egy felnőttnek 1860 forintba 
kerül, vagyis egy kilométer 18 forint hatvan fi llér. Ugyanez 
intercityvel 22,5 forint másodosztályon, elsőn 2780, vagyis 
egy kilométerért van képük 27,8 forintot elkérni! Egy nagyobb 
távolság megtétele, mondjuk Győrből Nyíregyházára eljutni, 
már valamivel kedvezőbb, személyvonattal 5590 forint, ez hat 
és fél, hét óra utazást és kettő-négy átszállást jelent, miközben 
körülbelül 14 forintot fi zet az ember egy kilométerért. Ugyanez 
egy átszállással, végig intercityvel 7155 forint, ami 17,45 forint 
kilométerenként. Ez Győr-Nyíregyháza távolság körülbelül 
megegyezik a Bologna-Róma távolsággal. Azt vajon mennyiért 
lehet megtenni? 

Ezt a körülbelül négyszáz kilométert átlagos vonaton 
28,65€-ért lehet megtenni. De a két város között néhány éve 
elérhetőek nagysebességű Frecciarossa vonatok is. Elővételben 
másodosztályra 24,90€ a jegy, első (business) osztályra pedig 
29,90€. Az út kicsivel több, mint két óra. Első osztályon tehát 23,17 
forintot kell fi zetni, másodosztályon pedig csak 19,3 forintot egy 
kilométerért! Nem sokkal magasabb tehát a kilométerenkénti 
ár, mégis, hatalmas különbség van a nagysebességű vasút és 
a magyar intercity között (a személyvonatokról nem is szólva, 
ahogy a képen is látszik)! 

Arányaiban elmondható, hogy azért a színvonalért, amit 
Magyarországon kapunk, nagyon sokat kell fi zetnünk! 
Különösen, ha belegondolunk, hogy mennyit keresünk! Nálunk 
egy 150 000 forintos nettó fi zetés nem számít kimondottan 
rossznak, nagy jóindulattal megtehetjük jelen esetben átlagnak. 
Ebből majdnem 21 alkalommal lehetne Nyíregyházára eljutni 
Győrből, vagy fordítva. Olaszországban egy 1500 eurós, 450 
000 forintos fi zetés szintén nem számít kifejezetten rossznak, 

MENNYIRE IS DRÁGA MA VONATOZNI 
MAGYARORSZÁGON?

mondhatjuk, hogy átlagos. Ez egy hasonló távon, másodosztályon 
60 utazást tesz lehetővé. Vagyis közel azonos áron utazunk, mint 
az olaszok, de mégis, mit kapunk a pénzünkért?! Lerobbant, 
koszos, mocskos, büdös, pontatlan, ezeréves vonatokat, 
alulfi zetett, ezért gyakran barátságtalan alkalmazottakat, 
miközben nélkülöznünk kell a kényelmet és egyre inkább átok, 
mintsem élmény a vonatozás. A nagysebességű vasút visz a jövő 
felé, és ezt a magyar kormányzatnak is mihamarabb be kéne 
látnia! Bár félek, hogy a megépítés után a magyar dolgozók 
fi zetnék meg kamatostul az építkezés és az azt övező korrupció 
minden költségét. 

Azonban van valami, amiben kis hazánk – hála négy 
évtizednyi szocializmusnak – még mindig előrébb jár, mint 
az olaszok. Ezek pedig a kedvezmények! Normál vonatra nem 
létezik diákjegy, nincsenek kedvezmények a nyugdíjasok részére 
normál vonatokon! Egy 18 éves diák és egy 70 éves nyugdíjas 
is ugyanannyit fi zet, mint egy aktív korú. Íme, egy újabb példa 
arra, hogy mi mindennel adott többet a szocializmus, mint 
a nyugat „jóléti társadalmai”. 
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BESZÉLŐ KÖVEKBESZÉLŐ KÖVEK
Budapest tele van történelmi helyekkel, köztük számos 
olyan középülettel, amelyek a magyar munkásmozgalom 
történetéhez kötődnek. Az épületek funkciója többnyire 
már megváltozott. Esetenként az utcák és terek neve 
is megváltozott. Lassan elmennek azok, akik még 
felidézhetik a történelmet. Induljunk közös sétára! 
Mi marad a munkásmozgalmi Budapestből?

BUDAPEST: „SZOVJETHÁZ” A DUNA-PARTON

Ugye, emlékeznek Kosztolányi Dezső soraira az Édes Annából? 
„Kun Béla repülőgépen menekült az országból. Délután – úgy 
öt óra felé – a Hungária-szállóban székelő szovjet-ház körül 
fölrebbent egy repülőgép, átrepült a Dunán, a Várhegyen s merész 
kanyarodással a Vérmező felé tartott.

A gépet maga a népbiztos vezette. Alacsonyan szállt, alig 
húsz méter magasságban, úgyhogy arcát is látni lehetett. Sápadt 
volt, borotválatlan, mint rendesen. Vigyorgott az alant álló 
polgárokra s vásott kajánsággal, csúfondárosan még búcsút is 
intett egyeseknek.

Zserbókat vitt, melyekkel teletömte puff adozó zsebeit, 
aztán ékszereket, grófnék, bárónék, kegyes, jótékony hölgyek 
drágaköveit, templomi kelyheket, sok más egyéb kincseket. 
Karjairól vastag aranyláncok lógtak.

Egyik ilyen aranylánc, mikor az aeroplán magasba lendült 
s eltűnt az ég messzeségében, le is pottyant a Vérmező kellős 
közepére és ott egy öreges úr, régi krisztinai polgár, adóhivatalnok 
a Várban, a Szentháromság-téren, valami Patz nevezetű – Patz 
Károly-József – meg is találta. Legalább a Krisztinában ezt 
beszélték.” – írta Kosztolányi.

Természetesen Kun Béla, az 1919-es Tanácsköztársaság 
külügyi népbiztosa, az új állam lelke sehova se repült el, és 
nem is vitt magával semmit. De a tömegek manipulációja, 
hülyítése már 1919-ben is létezett. A munkáshatalom vezetőjét 
gonosz élősködőként igyekeztek lejáratni az emberek szemében. 
Kosztolányi éppen ezt gúnyolja ki. Egyébként hogyan is 
szállhatott volna fel egy repülő a Duna-parton?

De hol is van ez a bizonyos „szovjetház”? Ma már nem látható. 
Ma a Hotel Intercontinental áll a helyén, rögtön a Lánchíd pesti 
hídfőjénél, az Eötvös-szobor mögött. A második világháború 

előtt a Hungária Szálloda állt itt. A háborús pusztítások miatt 
azonban le kellett bontani.

1919-ben ebben az épületben ülésezett a Forradalmi 
Kormányzótanács, azaz a Tanácsköztársaság kormánya. Itt lakott 
Kun Béla és a kormány néhány tagja is.

A pesti Duna-part az 1860-as évek után épült ki, csodálatos 
palotákkal gazdagítva a várost. Később a pesti Duna-part számos 
épületét alakították át szállodává. A mai Intercontinental helyén 
két palota állt. A Duna-parti épületegyüttes 1909-ben került 
az angol szállodalánc, a Ritz tulajdonába. A Ritz az eredeti 
épületet lebontatta, és egy 120 lakosztályos, ötemeletes szállodát 
építtetett a helyére. A vendégek kényelmét többek között olvasó-, 
fogadó- és bankétterem, télikert, tetőkert, kávéház és étterem, bár és 
grillszoba, szállodai fűtés, valamint 3 személy- és 4 teherfelvonó 
szolgálta ki. 

A Hungária Szálloda és a mellette lévő többi szálloda már 
az első világháború alatt is felkapott hely volt. Itt laktak vagy 
szálltak meg a Magyar Országgyűlés tagjai, az ország előkelőségei.

1919-ben, a háború viselte Magyarországon kézenfekvő 
döntés volt, hogy az ország vezetőszerveit egy-egy használható 
épületben helyezik el. A külügyi népbiztosság így került a Budai 
Várba, a kormány elnöksége pedig a Hungária Szállodába. Itt 
állították fel a kormány hírközpontját is, amely a Vörös Hadsereg 
gödöllői főhadiszállásával és a csepeli szikratávíróval is tartotta 
a folyamatos kapcsolatot. A népbiztosok többsége egyébként 
kétszobás városi lakásokban lakott, és nem a Hungáriában.

Az 1919. júniusi ellenforradalmi lázadás során az épületet 
a Dunáról lőtték az ellenforradalom oldalára átállt hajók. Érdekes 
tény, hogy az ellenforradalmi lázadás napjaiban a „Szovjetház” 
parancsnoka a később világhírű marxista fi lozófus, Lukács 
György volt.

Kun Béla, illetve a népbiztososok családtagjaikkal augusztus 
1-jén késő este vonattal hagyták el Budapestet, és másnap 
hajnalban lépték át az osztrák határt. Korányi Frigyes, későbbi 
pénzügyminiszter a Tanácsköztársaság bukása után elismerte, 
hogy a bankszéfeket sértetlenül adták vissza. A proletárhatalom 
nemhogy nem lopott, de megőrizték azt a több mint 90 millió 
értékű aranykészletet, melyet 1918 októberében a közös bank 
osztrák vezérkara Bécsbe kívánt szállítani. 
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EZ IS MEGTÖRTÉNHETETT…  ÉS NEM CSAK MOST
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